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Актуальность проблемы предупреждения негативного воздействия на климат, правовая оценка послед-
ствий его изменения, выявления субъекта, ответственного за вред, вызванный изменением климата, выработка 
специфических подходов к распределению ответственности, право на иск и основания такого иска, а также до-
казывание наличия причинно-следственной связи и др. составляют предмет исследования в настоящей статье.
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The urgency of the problem of preventing the negative impact on the climate, the legal assessment of the 
consequences of its change, the identifi cation of the entity responsible for the harm caused by climate change, the 
development of specifi c approaches to the distribution of responsibility, the right to a claim and the grounds for such 
a claim, as well as proving the existence of a causal relationship, and others constitute the subject of research in this 
article.
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